
Duolingo – przewodnik     str. 1 
 

Duolingo -  przewodnik  

Duolingo - The world's best way to learn a language 

https://www.duolingo.com/guidebook/en/1 

Transkrypcja fonetyczna; 

 Konwertuj Angielskie Słowa na MAF Międzynarodowy Alfabet Fonetyczny (englishtools.org) 

 

Moduł  1 
 
Sekcja 1 
 
Powiedz proste zdania 
The man drinks water. Ten mężczyzna pije wodę.  ðə mæn drɪŋks ˈwtər  we men drinks łoter 

I eat an apple.  Jem jabłko.  aɪ it æn ˈaepəl     Aj it en apel 

He eats bread.  On je chleb.   hi its brɛd      Hi its bred 

She drinks water  Ona pije wodę.  ʃi drɪŋks ˈwtər  Szi drinks łoter 

Opisz proste czynności 
I read the newspaper. Ja czytam tę gazetę. aɪ rɛd ðə ˈnˌzppər I red we njuspaper 

We drink water.  Pijemy wodę.  wi drɪŋk ˈwtər  Łi drink łoeer 

The man has the book. Mężczyzna ma książkę. ðə mæn hæz ðə bʊk  We man hes we buk 

She has an apple.  Ona ma jabłko.  ʃi hæz æn ˈaepəl  szi hes en apel 

He has a child.  On ma jedno dziecko. hi hæz ə ʧaɪld  Hi hez e child 

 
Sekcja 2 
Przywitaj i pożegnaj się 
Hello.    Cześć.  Hellou 

Good morning!  Dzień dobry!   Gud  morning 

How are you?  Jak się masz? Hau ar yu?  

I am fine, thank you. Mam się dobrze, dziękuję. Aj em fajn, fenk ju. 
Goodbye, David. Do widzenia, Dawidzie. Gudbaj Dejwid. 
 

Sekcja 3   
Porozmawiaj o jedzeniu 
It is an orange.  To jest pomarańcza. Yt iż en orejndz. 
I have a tomato and an apple. Ja mam pomidora i jabłko. Aj hew e tomato end en epl 
We eat cheese.  Jemy ser.  Łi it chiz 

You eat breakfast.  Ty jesz śniadanie.   Ju it brekfest 
The man is vegetarian Mężczyzna jest wegetarianinem. We men yz  wedżeteriien 

I eat meat.   Jem mięso.  Aj it mit. 
Opowiedz o zwierzętach 
We have a cat.  My mamy kota.   Li  hew e ket 
The man has a spider. Ten mężczyzna ma pająka. We men hez e spajder 
The elephant eats the apple. Ten słoń je jabłko.  We elefant its we epl 
The horse drinks water. Koń pije wodę.   We hors drinks łoter 
I have a horse.  Mam konia.    Aj hew a horse 

It is an animal.  To jest zwierzę.    Yt is en animal 
 
Użyj liczby mnogiej 

https://www.duolingo.com/
https://www.duolingo.com/guidebook/en/1
https://www.englishtools.org/pl/convert-english-words-into-ipa-phonetic-alphabet
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Horses drink water.  Konie piją wodę.   Horses drink łoter 
We read newspapers. Czytamy gazety.  Łi  rid njuspapers. 
She and I eat apples. Ona i ja jemy jabłka.  Szi end Aj it eples. 
Ducks are birds.  Kaczki są ptakami.   Daks ar berds. 
Horses and elephants are animals. Konie i słonie są zwierzętami. Horses and elefants ar animals 

The girl has the plates. Dziewczyna ma talerze  We gerl hez we plejts. 
 
 

Sekcja 4 Powiedz, co jest czyje 
Powiedz, co jest czyje 
We are his children.  Jesteśmy jego dziećmi. 
The dog is ours.  Ten pies jest nasz. 
It is Anna's book  To jest książka Anny. 
Their cats drink water. Ich koty piją wodę. 
Is the book yours?  Czy ta książka jest twoja? 

The book is mine.  Ta książka jest moja. 
 
Użyj zaimków w bierniku 
The boys eat them.  Chłopcy je jedzą. 
No, it is not her.  Nie, to nie jest ona. 
We eat it.   My to jemy. 
She reads me a newspaper. Ona czyta mi gazetę. 
 

Sekcja 5 
Opowiedz o ubraniach 
The dog wears shoes.  Ten pies nosi buty. 
Anna and Maria wear dresses. Anna i Maria noszą sukienki. 
He wears pants. On nosi spodnie. 
I have a suit.  Mam garnitur. 
Is it a coat?  Czy to płaszcz? 

It is not your coat. To nie jest twój płaszcz. 
 

Opisz swoją codzienność 

He cooks soup.  On gotuje zupę. 
They make breakfast. Oni robią śniadanie. 
The woman and the man walk. Kobieta i mężczyzna spacerują. 
She swims.   Ona pływa. 
We run.   Biegamy. 
He sleeps and I cook. On śpi a ja gotuję. 
 

Sekcja 6 
Porozmawiaj o kolorach 
Her shoes are blue. Jej buty są niebieskie. 
Are your shoes white? Czy twoje buty są białe? 

My shoes are brown. Moje buty są brązowe. 
I like the color orange. Lubię pomarańczowy kolor. 
Her dress is colorful. Jej sukienka jest kolorowa. 
Red and blue are colors. Czerwony i niebieski są kolorami. 
 

Sekcja 7 
Zadaj pytania 

Who is she?   Kim ona jest? 
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Where are you?  Gdzie jesteś? 

What is your question? Jakie jest twoje pytanie? 

Which shoes are yours? Które buty są twoje? 

How is he?   Jak on się czuje? 

Do you have children? Czy macie dzieci? 
 
Połącz dwa zdania 
I see that you like my blue bear. Widzę, że lubisz mojego niebieskiego misia. 
You know that I love you. Wiesz, że cię kocham. 
He has a shirt but it is not red. On ma koszulę, ale ona nie jest czerwona. 
If you love him, tell him. Jeśli go kochasz, powiedz mu. 
I read while I eat.  Czytam kiedy jem. 
Eat cheese whenever you want. Jedz ser kiedykolwiek chcesz. 
 
 

Sekcja 8 
 

Użyj kilku przyimków 
She is from New York. Ona jest z Nowego Jorku. 
The cat is between you and me. Kot jest między tobą a mną. 
The spider is under your hat. Pająk jest pod twoim kapeluszem. 
Is he behind us?  Czy on jest za nami? 

The pasta is on the plate. Makaron jest na talerzu. 
The book is about a horse. Książka jest o koniu. 
 

Użyj określeń czasu 
We sleep in the afternoon. Śpimy po południu. 
Do you have time tomorrow? Czy masz czas jutro? 

I have time tomorrow morning. Mam czas jutro rano. 
They work from Tuesday to Thursday. Pracują od wtorku do czwartku. 
See you in March!  Do zobaczenia w marcu! 
Do you have a second? Czy masz sekundę? 
 

 
 

Moduł 2 
 

Sekcja 1 
Opisz rodzinę 
My father loves my mother. Mój ojciec kocha moją matkę. 
Does he have brothers? Czy on ma braci? 

He has a sister.  On ma siostrę. 
What is her name?  Jak ona się nazywa? 

My husband writes books. Mój mąż pisze książki. 
I am her grandfather. Jestem jej dziadkiem. 
 
Powiedz, kto jest kim 
Are your parents doctors? Czy twoi rodzice są lekarzami? 

They are artists.  One są artystkami. 
What is your husband's profession? Jaki jest zawód twojego męża? 

He is a waiter and an actor. On jest kelnerem i aktorem. 
He is a student. On jest studentem. 
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She is not a lawyer. Ona nie jest prawnikiem. 
 

Sekcja 2  
Opisz ludzi i rzeczy 
Her children are tired. Jej dzieci są zmęczone. 
She is a little girl.Ona jest małą dziewczyną. 
My dad is bilingual.  Mój tata jest dwujęzyczny. 
Your shirt is clean.  Twoja koszula jest czysta. 
My shoes are dirty.  Moje buty są brudne. 
Her left shoe is green. Jej lewy but jest zielony. 
 

Powiedz, co robią ludzie 
I study English with Duolingo. Uczę się angielskiego z Duolingo. 
He answers his father. On odpowiada swojemu ojcu. 
We work during the day and we rest at night. 
Pracujemy w dzień, a odpoczywamy w nocy. 
I give her food and she takes it. Daję jej jedzenie, a ona je bierze. 
We look at the animals. Patrzymy na zwierzęta. 
 
 

Sekcja 3 
 
Opisz jak i kiedy 
Do you have time now? Masz teraz czas? 

I am at work now. Jestem teraz w pracy. 
I run once a week. Biegam raz na tydzień. 
It never rains here. Tu nigdy nie pada. 
He always eats fruit in the morning. On zawsze rano je owoce. 
 

Opisz różne miejsca 
My house is opposite yours. Mój dom jest naprzeciwko Twojego. 
It is a modern city. To jest nowoczesne miasto. 
The captain's house is in the valley. Dom kapitana jest w dolinie. 
The coast is beautiful. Wybrzeże jest piękne. 
There is a church on the corner. Na rogu jest kościół. 
 

Sekcja 4 
 
Mów o zwykłych rzeczach 
The cat sleeps under the bed. Kot śpi pod łóżkiem. 
The white bowls are on the table. Te białe miski są na stole. 
It is her chair. To jest jej krzesło. 
It is not your father's lamp. To nie jest lampa twojego ojca. 
I use the white soap. Używam białego mydła. 
You need a battery. Potrzebujesz baterii. 
 

Opisz ludzi 
Her boyfriend is famous. Jej chłopak jest sławny. 
My little brother is a baby. Mój młodszy brat jest niemowlęciem. 
They are a perfect couple. Są parą idealną. 
Is he in a relationship? Czy on jest w jakimś związku? 

He does not have a girlfriend. On nie ma dziewczyny. 
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Sekcja 5 
 
Opowiedz o podróży 
Where is the bus to Boston? Gdzie jest autobus do Bostonu? 

Which suitcase is yours? Która walizka jest wasza? 

My suitcase is yellow. Moja walizka jest żółta. 
Do you have a map of the city? Czy masz mapę miasta? 

I do not have a map. Nie mam mapy. 
Do you have a passport? Czy ma pani paszport? 
 
Wskaż ludzi i rzeczy 
This is an important letter. To jest ważny list. 
Is this for me? Czy to dla mnie? 

Is anybody home? Czy jest ktoś w domu? 

Someone is at the door. Ktoś jest przy drzwiach. 
 
 

Sekcja 6 
Licz od 1 do 100 i dalej 
There are three places at the table. Są trzy miejsca przy stole. 
A table for one person, please. Proszę stół dla jednej osoby. 
How many children do you have? Ile masz dzieci? 

I have nine children. Mam dziewięcioro dzieci. 
The fourth plate of pasta is for him. Czwarty talerz makaronu jest dla niego. 
Ninety nine people live here. Mieszka tu dziewięćdziesiąt dziewięć osób. 
 

Opisz, co robią ludzie 
He uses it whenever he wants. On używa tego kiedy tylko chce. 
My parents agree with you. Moi rodzice zgadzają się z tobą. 
He never watches television. On nigdy nie ogląda telewizji. 
We import coffee from Brazil. Importujemy kawę z Brazylii. 
Anna talks on the phone every day. Anna rozmawia przez telefon codziennie. 
She delivers newspapers. Ona dostarcza gazety. 
 
 

Sekcja 7 
Opowiedz o szkole 
There are forty students in our class.W naszej klasie jest czterdziestu uczniów. 
See you at school. Do zobaczenia w szkole. 
This class never listens! Ta klasa nigdy nie słucha! 
He is a history teacher. On jest nauczycielem historii. 
I know that you are a teacher. Wiem że jesteś nauczycielem. 
 
Pomów o przeszłości 
My parents went to the restaurant. Moi rodzice pojechali do restauracji. 
He ate the whole apple. On zjadł całe jabłko. 
We were on the train for ten hours. Byliśmy w pociągu przez dziesięć godzin. 
Nobody answered my question. Nikt nie odpowiedział na moje pytanie. 
He returned from school by bus. Wrócił ze szkoły autobusem. 
They called a doctor. Zadzwonili do doktora. 
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Sekcja 8 
 
Użyj bezokoliczników 
I want to be a father. Chcę być ojcem. 
I like to swim. Lubię pływać. 
She likes to run. Ona lubi biegać. 
You have to enter your number. Musisz wpisać swój numer. 
When do you want me to call you?Kiedy chcesz, abym do Ciebie zadzwonił? 

Do I need to add salt? Czy potrzebuję dodać soli? 
 

Spytaj o przeszłość 
Where did you hear that? Gdzie to usłyszałeś? 

What did he say? Co on powiedział? 

I did not speak to him. Nie porozmawiałem z nim. 
Why did you ask me? Dlaczego mnie spytałeś? 

I did not ask you. Nie zapytałem cię. 
What did you have for breakfast? Co miałeś na śniadanie? 
 

Sekcja 9 
 
Użyj pojęć abstrakcyjnych 
Babies need love. Niemowlęta potrzebują miłości. 
We wanted to find a solution. Chcieliśmy znaleźć rozwiązanie. 
They are members of the same group. Oni są członkami tej samej grupy. 
What is the value of that house? Jaka jest wartość tamtego domu? 

We have a problem. Mamy problem. 
The party was a success. Przyjęcie udało się. 
 
Dokonaj porównań 
These shoes are too big for me. Te buty są za duże dla mnie. 
She is my older sister. Ona jest moją starszą siostrą. 
I am much younger than you. Jestem dużo młodszy od ciebie. 
The brown horse is fast. Brązowy koń jest szybki. 
He is tall for his age. On jest wysoki na swój wiek. 
 

Sekcja 10 
 

Powiedz, co się stało 
I have never cooked fish. Nigdy nie gotowałem ryby. 
Have you spoken to your uncle? Czy porozmawiałeś ze swoim wujkiem? 

They have not paid me this year. Nie zapłacili mi w tym roku. 
He has taken my coat. On zabrał mój płaszcz. 
She has gone to school. Ona poszła do szkoły. 
They have missed the train. Oni przegapili pociąg. 
 

Mów o aktualnej sytuacji 
We want to meet her. Chcemy ją poznać. 
Do you want to talk about it? Chcesz o tym porozmawiać? 

I want to win again. Chcę znowu wygrać. 
I need to shut the door. Muszę zamknąć drzwi. 
Do not forget to answer. Nie zapomnij odpowiedzieć. 
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Sekcja 11 
 
Połącz zdania zaimkiem 
She did not know what to tell him. Nie wiedziała, co mu powiedzieć. 
I know where she is. Wiem, gdzie ona jest. 
Give it to someone who needs it. Daj to komuś, kto tego potrzebuje. 
Take what you want. Weź co chcesz. 
I do not know where my watch is. Nie wiem, gdzie jest mój zegarek. 
 

Opisz przeszłość 
She felt tired after she had walked for three hours. 
Czuła się zmęczona po tym, jak chodziła przez trzy godziny. 
I thought you had found the suitcase. Myślałem, że znalazłeś tę walizkę. 
It was a name that I had never heard before. 
Było to imię, którego nigdy przedtem nie słyszałem. 
Had you eaten all the food before we arrived? 

Czy zjadłeś całe jedzenie zanim przybyliśmy? 
 

Sekcja 12 

 
Użyj abstrakcyjnych słów 
The situation is under control. Sytuacja jest pod kontrolą. 
What are your interests? Jakie są twoje zainteresowania? 

She did not tell me her secret. Nie zdradziła mi swojej tajemnicy. 
I have a surprise for you. Mam niespodziankę dla ciebie. 
My daughter gives me so much joy. Moja córka daje mi tyle radości. 
He has a positive attitude. On ma pozytywne nastawienie. 
 
Użyj zaimków zwrotnych 
Try it yourself. Spróbuj tego sam. 
The children read by themselves. Dzieci czytają same. 
He is not himself today. On nie jest sobą dzisiaj. 
Many people travel by themselves. Wielu ludzi podróżuje samodzielnie. 
 
 
 

Sekcja 13 
 

Opisz przyrodę 
The moon is in the sky. Księżyc jest na niebie. 
Spring is in the air. Wiosna jest w powietrzu. 
This flower is a type of rose. Ten kwiat to rodzaj róży. 
This forest is beautiful in the fall. Ten las jest piękny jesienią. 
The universe is very big. Wszechświat jest bardzo duży. 
 
Opisz co się dzieje 
My cat is following me. Mój kot mnie śledzi. 
He is speaking French. On mówi po francusku. 
We are having bread with lunch. Mamy chleb do lanczu. 
The woman is making a hat. Kobieta robi czapkę. 
I am waiting for my food. Czekam na moje jedzenie. 
My wife is trying to sleep. Moja żona próbuje spać. 
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Sekcja 14 
 
Podyskutuj o sporcie 
My parents play tennis. Moi rodzice grają w tenisa. 
She scored four points. Ona zdobyła cztery punkty. 
I left my tennis racket on the train. 
Zostawiłam moją rakietę tenisową w pociągu. 
We played volleyball and basketball together. 
Graliśmy razem w siatkówkę i koszykówkę. 
Are they at the gym? Czy oni są w siłowni? 

I finished a marathon. Ukończyłem maraton. 
 

Pomów o sztuce 
I love American movies. Uwielbiam filmy amerykańskie. 
What do you think of modern art? Co myślisz o sztuce nowoczesnej? 

She studies photography. Ona studiuje fotografię. 
These women are actresses. Te kobiety są aktorkami. 
This paint is light yellow. Ta farba jest jasnożółta. 
Did you use my paint? Czy użyłeś mojej farby? 
 
 

Sekcja 15 
Porozmawiaj o komunikacji 
He speaks ten languages. On mówi dziesięcioma językami. 
She is the best journalist. Ona jest najlepszą dziennikarką. 
Does the room have Internet access? 
Czy w tym pokoju jest dostęp do internetu? 

You need two stamps for this letter.  
Potrzebujesz dwóch znaczków na ten list. 
International stamps are more expensive. Znaczki zagraniczne są droższe. 
He is too young to use the Internet. On jest zbyt młody aby używać internetu. 
 
Porozmawiaj z lekarzem 
There has been an accident. Zdarzył się wypadek. 
He has been sick since Saturday. On choruje od soboty. 
She took care of you. Ona zadbała o ciebie. 
I need help! Potrzebuję pomocy! 
Are you ill? Czy jesteś chory? 

Call an ambulance! Zadzwoń po karetkę! 
 

Sekcja 16 
 

Powiedz, co się wydarzy 
We will add milk to the coffee. Dodamy mleka do kawy. 
I will call the doctor. Zadzwonię do lekarza. 
They will stay at the hotel. Zostaną w hotelu. 
Your mother will always remember that winter. 
Twoja mama zawsze będzie pamiętać tamtą zimę. 
He will return from work at seven. On wróci z pracy o siódmej. 
They have books, but they will not read them. 
One mają książki, ale nie będą ich czytać. 
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I will create a movie once I know how to.Stworzę film, kiedy będę wiedziała jak. 
 

Podyskutuj o polityce 
When do you pay your taxes? Kiedy płacisz swoje podatki? 

Hope is not a strategy. Nadzieja nie jest strategią. 
People love freedom. Ludzie kochają wolność. 
The election is tomorrow. Wybory są jutro. 
I am the king of the world! Jestem królem świata! 
He knows the mayor. On zna burmistrza. 
 
 

Sekcja 17 
 

Opowiedz o zamiarach 
He is going to ask his father. On zamierza zapytać swojego ojca. 
I am going to call you later. Mam zamiar zadzwonić do ciebie później. 
I am not going to close the door. Nie zamierzam zamykać tych drzwi. 
We are going to discover the solution. My zamierzamy odkryć rozwiązanie. 
We are going to sell the violin. Zamierzamy sprzedać skrzypce. 
My brothers and I are going to write a book. 
Moi bracia i ja zamierzamy napisać książkę. 
 
Porozmawiaj o naukach 
We want clean energy. Chcemy czystej energii. 
My son loves to study science. Mój syn kocha studiować naukę. 
What is the length of that bridge? Jaka jest długość tamtego mostu? 

Heat has no mass. Ciepło nie ma masy. 
Do you study chemistry? Czy studiujesz chemię? 
 

Sekcja 18 
 

Obiecaj coś wykonać 
I will have found the keys by the time we get home. 
Znajdę klucze zanim dotrzemy do domu. 
They will have returned by eight. Oni wrócą przed ósmą. 
I will have returned by dinner time. Wrócę przed obiadem. 
 

Pomów o interesach 
Your money is in the bank. Twoje pieniądze są w banku. 
I opened my business in the summer. Otworzyłem swój biznes latem. 
Do you need insurance? Czy potrzebujesz ubezpieczenia? 

Fifty-two people work in the firm. Pięćdziesiąt dwie osoby pracują w firmie. 
Do you have a credit card? Czy masz kartę kredytową? 

Tom had a job interview this morning. 
Tomek miał rozmowę kwalifikacyjną dziś rano. 
 
 

Sekcja 19 
Mów co można, a co trzeba 
You can keep it.  Możecie to zatrzymać. 
Should I go now? Czy powinnam już iść? 

You may go. Możesz iść. 
You must not do it! Nie wolno Ci tego robić! 
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I must write a letter. Muszę napisać list. 
I cannot do that. Nie mogę tego zrobić. 
 
Opisz wydarzenia 
Lunch starts in a few moments. Obiad zaczyna się za kilka chwil. 
What was that noise? Co to był za hałas? 

What is the occasion? Co to za okazja? 

When spring ends, summer starts. Jak kończy się wiosna, zaczyna się lato. 
 

Sekcja 20 
 
Użyj trybu warunkowego 
We would have been happy. Byłybyśmy szczęśliwe. 
They would have been good for him. Oni byliby dla niego dobrzy. 
I would have changed my answer. Zmieniłbym moją odpowiedź. 
She would have said something. Ona by powiedziała coś. 
I would have considered that hotel. Rozważyłbym tamten hotel. 
 
Wymień cechy specjalne 
Beauty is not everything. Uroda to nie wszystko. 
Knowledge is power. Wiedza to potęga. 
Quality is more important than quantity. Jakość jest ważniejsza niż ilość. 
He has a great personality. On ma świetną osobowość. 
 
 

Moduł 3: Na krańcu kursu 
 

Dalej pracuj nad swoim angielskim dzięki ćwiczeniom zaprojektowanym 
specjalnie dla Ciebie. 
 
 
 
 

 
 
 


